
mandag den 27. april 2020 

BM Friluftsrådet 

Emne 

- Mødet blev holdt på Jyderup camping. 

- Pkt. 1. Årsmødet blev ikke holdt pga corona-situationen. 

- Enighed om, at vi skal fastholde biblioteket til årsmødet. Måske med det store 

lokale aht corona-plads. Vi kan først fastlægge en dato efter den 11. maj og 
meget gerne med afvikling inden sommerferien. 

- Holger og Keld arrangerer årsmødet, gerne med samme program. 

- Vi diskuterede sammensætningen af bestyrelsen i den ny struktur. Vi burde 

overveje at kontakte en af de kredse, der allerede kører under den nye struktur og 
høre, hvordan deres erfaring er. Herunder antallet af bestyrelsesmedlemmer og 
valget af suppleanter. 

- Pkt. 2. Jyderup camping 
https://www.facebook.com/Porten-til-Naturpark-%C3%85mosen-111775430184790/?mod
al=admin_todo_tour 

- Shelterne skal bedst muligt falde ind i naturen. 

- Det er ok at overskride søbeskyttelseslinjen med 1-2 meter. 

- Det bør overvejes at etablere insektvolde eller lign. på området, der kun beskæres 

en gang om året. Dette for at skabe aktivitetsmuligheder for børn såvel som et 
bivenligt område og større, naturvenlig mangfoldighed. Fagfolk bør denne 
mulighed og hvordan det eventuelt skal implementeres. 

- Pkt. 2. Projekt Skellingsted 

- https://www.facebook.com/skellingsted/ 

- Eva orienterede om området. Der har været møder med Dansk Vandrelaug og 

Holbæk stigruppe. Man vil gerne forbinde de mange, små stier på bl.a. 
Istidsruten. Muldtoilet er etableret, vand er undervejs og penge på vej til et 
shelter.  (det bliver stort nok til en hel skoleklasse). Der er også en p-plads 
undervejs. Og en teltplads. Den tilbageværende udfordring er, hvem der skal 
drifte Skellingsted - er det kommunen eller Naturpark Åmosen? 
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- Pkt. 3. Tempelkrogen 

- DN har rejst en fredningssag på Tempelkrogen. Mødet udskudt. DN ønsker en 

fredning for at forhindre jagt på området, hvis det sælges tilbage til lodsejerne. 
Projektet blev lavet for at skaffe renere vand. Lejre kommune vil ikke frede 
området. Holbæk kommune vil gerne have det fredet. Lodsejerne var stillet i 
udsigt, at de kunne tilbagekøbe området og at jagt ville være muligt. Lodsejerne 
føler, at man løber aftalen, der blev i stand gennem en frivillig aftale med 
lodsejerne. Vores holdning er, at aftalen med lodsejerne skal holdes og at jagt 
skal  tillades. Vi mener også, at der fortsat skal være mest mulig offentlig adgang. 

- 4. Bordet rundt. 

- Leif: Cykelstien fra Kal. mod Ulstrup etableret. Fin cykelsti. 

- Keld: En udfordring med at få adgang til grusgravene pga sikkerhed med 

maskiner og sammenstyrtning af grusbjerge. 

- Brian: Stigruppe i gang, udsat lidt til efter sommerferien.  

- Jørn: Ønsker om at lave ridespor i NVSJ. Eva bemærkede, at hestene er med i 

deres tanker om stier. 

- Ole: Ønsker at stoppe i bestyrelsen for Friluftsrådet ved det kommende årsmødet. 
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